

- **CURRICULUM VITAE**

RENSEIGNEMENTS D'ETAT CIVIL



Nom : Bouriche

Prénom : Boumediene

Date de naissance : 04/06/1977.

Lieu de naissance : Sabra Tlemcen

Situation familiale : Célibataire

Nationalité : Algérienne

Adresse : 51 rue de l'Ain Sabra 13310 Tlemcen ALGERIE

N° de téléphone mobile : +213657377036

Email : boumedienebouriche30@gmail.com

ETUDES ET FORMATIONS

- **CAP ébénisterie.**
- **Technicien supérieur en poterie céramique.**
- **Professeur spécialisé de la poterie céramique**

LANGUES

- **Arabe : Très bonne connaissance à l'oral et à l'écrit**
- **Français : très bien.**
- **Anglais : bien**

Participations artistiques

- deuxième semaine culturelle des arts plastique 1994 a Oran.
- Salons nationaux des arts plastiques 2004 Ain Témouchainte / Guelma 2010 / Tizi Ouzou 2011.
- Participation au festival de la poterie 2011/2013 a Tipaza
- Exposition a Tlemcen 2012 / 2014 / 2016 / 2018
- Exposition de la poterie a Constantine 2016
- festival locale de la poterie de Bider Tlemcen 2018 / 2021.
- concours de modelage pour enfants BIDER 2021.
- exposition du mois du patrimoine a Tlemcen 2022.
- festival international de céramique Matres Naples Italie 25 au 28 Aout 2022.
- concours international de la céramique Bosa Serdania Italie 2023.
- Participation au congrès international de la céramique en Portugal 2024.
- exposition et festivals avec l'association poterie de Bider du 2014 jusqu'au aujourd'hui.

Biographie ;

Bouriche Boumediene est artiste plasticien et potier depuis l'enfance. Il aimait peindre et modeler avec de l'argile jusqu'à ce qu'il devienne un créateur de tout art et de toute créativité. Il a participé à plusieurs expositions et salons d'arts plastiques, de céramique et de poterie. Il dirige une association culturelle des créateurs de céramique en Algérie. Il aime les échanges culturels avec tous les artistes du monde.

- Bouriche Boumediene enseignant de la céramique au Centre de formation professionnelle a Sabra Tlemcen Algérie président de l'association de la poterie de Bider a Tlemcen, organisé plusieurs activités de modelage pour les enfants des écoliers et pour les femmes au foyers. Crée chaque année le festival local de la poterie de Bider .

Participé a l'étrangers en Italie France Portugal 2024 pour les festivals de la céramique.

- festival culturel local "l'Aïd de la poterie de Bider [avril 23, 2018](#) .

Dans le cadre du programme des activités culturelles du mois du patrimoine de la wilaya, La première édition du festival culturel local "l'Aïd de la poterie de Bider", commune de Msirda Fouagua, daïra de Marsa Ben Mhidi, s'est tenue durant trois jours avec la participation des associations de Blida, Tizi Ouzou Maatka le village de la poterie, Adrar, Alger, Elmouahidia de Nedroma, Ghazaouet, d'associations de la région et des artisans, avons appris de Bouriche Boumediene président de l'association et chargé de l'organisation de cette manifestation.

On notera la tenue d'une exposition permanente, des ateliers pour apprentissage des enfants des établissements scolaires de la région, aussi de l'association de l'école primaire de Oujida.

Ce festival à été ouvert en présence du chef de la daïra, du directeur de la culture, de la chambre de l'artisanat, du tourisme, des autorités locales.

Cette association culturelle de la poterie de Bider, selon Bouriche Boumediene à été créée le 23 avril 2014.

Ces membres et artisanes ont pris part à des expositions et salons à Constantine, Alger, Ain Defla, Oran, Tipaza etc, en plus à des ateliers de formation à Tipaza en 2011 et 2013, journée d'études, de formation et sensibilisation pour la sauvegarde, valorisation et promotion de ce patrimoine

En plus du jumelage avec des Experts de la poterie et la céramique avec échanges d'expériences de cette activité avec des étrangers à indiquer Bouriche Boumediene.

Et ainsi notre association à reçu le label de qualité. Et c'est un honneur pour notre région.

Pour l'avenir, cette association à pour projet d'organiser un festival national de la poterie, de la promotion de ce patrimoine et le jumelage avec d'autres associations.

Bouriche Boumediene

The image shows a handwritten signature in black ink. The name 'Bouriche' is written in a cursive, flowing script. Below it, there is a stylized, abstract mark that appears to be a signature or a decorative flourish, possibly representing the surname 'Boumediene'.

- **CURRICULUM VITAE**

CIVIL STATUS DETAILS



Last name: Bouriche

First name: Boumediene

Date of birth: 04/06/1977.

Place of birth : Sabra Tlemcen

Marital status: Single

Nationality : Algerian

Address: 51 rue de l'Ain Sabra 13310 Tlemcen ALGERIA

Mobile phone number: +213657377036

Email: boumedienebouriche30@gmail.com

STUDIES AND TRAINING

- CAP in cabinet-making.
- Higher technician in ceramic pottery.
- Specialist teacher of ceramic pottery

LANGUAGES

- Arabic: very good, both spoken and written
- French: very good
- English: good

Artistic participations

- Second Cultural Week of Plastic Arts 1994 in Oran.
- National plastic arts fairs 2004 Ain Témouchainte / Guelma 2010 / Tizi Ouzou 2011.
- Participation in the pottery festival 2011/2013 in Tipaza.
- Exhibition in Tlemcen 2012 / 2014 / 2016 / 2018
- Pottery exhibition in Constantine 2016
- Local festival of pottery Bider Tlemcen 2018 / 2021.
- BIDER 2021 modelling competition for children.
- heritage month exhibition in Tlemcen 2022.
- international festival of ceramics Matres Naples Italy 25 to 28 August 2022.
- International competition of ceramics Bosa Serdania Italy 2023.
- Participation in the international congress of ceramics in Portugal 2024.
- exhibition and festivals with the pottery association of Bider from 2014 until today.

Biography ;

Bouriche Boumediene has been a visual artist and potter since childhood. He loved painting and modelling with clay until he became a creator of all art and creativity. He has taken part in several exhibitions and fairs of plastic arts, ceramics and pottery. He heads a cultural association of ceramic designers in Algeria. He enjoys cultural exchanges with artists from all over the world.

- Bouriche Boumediene teaches ceramics at the Sabra vocational training centre in Tlemcen, Algeria. He is president of the Bider pottery association in Tlemcen and has organised several modelling activities for schoolchildren and housewives. Creates each year the local festival of the pottery of Bider.

Participated abroad in Italy France Portugal 2024 for the festivals of ceramics.

- Local cultural festival "Eid pottery Bider [April 23, 2018](#).

As part of the program of cultural activities of the month of heritage of the wilaya, The first edition of the local cultural festival "l'Aïd de la poterie de Bider", commune of Msirda Fouagua, daïra of Marsa Ben Mhidi, was held over three days with the participation of associations of Blida, Tizi Ouzou Maatka le village de la poterie, Adrar, Algiers, Elmouahidia de Nedroma, Ghazaouet, associations from the region and artisans, we learned from Bouriche Boumediene president of the association and responsible for organising this event.

There will be a permanent exhibition and workshops for children from local schools, as well as from the Oujida primary school association.

The festival was opened in the presence of the daïra chief, the director of culture, the chamber of crafts, tourism and local authorities.

According to Bouriche Boumediene, this cultural association of Bider pottery was created on 23 April 2014.

These members and artisans have taken part in exhibitions and fairs in Constantine, Algiers, Ain

Defla, Oran, Tipaza etc, in addition to training workshops in Tipaza in 2011 and 2013, day

studies, training and awareness-raising to safeguard, enhance and promote this heritage.

In addition to the twinning with experts in pottery and ceramics with exchanges of experience of this activity with foreigners to indicate Bouriche Boumediene.

And so our association has been awarded the quality label. And it's an honour for our region.

For the future, the association plans to organise a national pottery festival, promote this heritage and twin with other associations.

Bouriche Boumediene

The image shows a handwritten signature in black ink. The name 'Bouriche' is written in a cursive, flowing script. Below it, there is a stylized, abstract mark that appears to be a signature or a logo, possibly representing the letters 'BB' or a similar monogram.